



Wilfried
Martens Centre
for European Studies

INVITATION

The Hanns Seidel Foundation, the Konrad Adenauer Foundation and the Wilfried Martens Centre for European Studies have the pleasure of inviting you to a panel debate on:

NATO Summit in Warsaw: Consequences for European Security

Tuesday, 12 July 2016

7.00 pm – 9.00 pm

Registration starts at 6.30 pm

Venue:

Representation of the Free State of Bavaria to the European Union, Rue Wiertz 77, 1000 Brussels

Kindly supported by the Representation of the Free State of Bavaria to the European Union



PROGRAMME

- 6.30 pm REGISTRATION
- 7.00 pm WELCOME AND INTRODUCTION
- Barbara SCHRETTER**
Representation of the Free State of Bavaria to the European Union
- Tomi HUHTANEN**
Director, Wilfried Martens Centre for European Studies
- 7.10 pm KEY NOTE SPEECHES
- Lieutenant General Heinrich BRAUSS**
Assistant Secretary General for Defence Policy and Planning, NATO
- Dr. Reinhard BRANDL, MP**
Defence Committee, German Bundestag
- 7.40 pm PANEL DEBATE
- Lieutenant General Heinrich BRAUSS**
- Dr. Reinhard BRANDL, MP**
- Dr. Ian LESSER**
Executive Director, Brussels Office, and Senior Director for Foreign and Security Policy, German Marshall Fund of the US
- MODERATION
- Charles de MARCILLY**
Director Brussels Office, Robert Schuman Foundation
- 8.55 pm CLOSING REMARKS
- Tina MERCEP**
European Office, Konrad Adenauer Foundation
- 9.00 pm RECEPTION / END OF THE CONFERENCE

Conference Languages: German and English
(simultaneous interpretation provided)

BACKGROUND

Russia and international terrorism have made security in Europe an important topic again. The next NATO summit in Warsaw on 8th and 9th of July will therefore focus on political consequences resulting from the uncertain security environment in Europe. Concerns in eastern European member countries are taken seriously and NATO increases its forward presence.

Currently, NATO's double edge strategy regarding Russia builds upon both strengthening its own defence capacities and revitalising the dialogue with Russia at the same time. This strategy is difficult to follow in times of deep lack of trust between Russia and the Western countries.

In addition to the challenges in the east, the situation in the south with fragile states, civil war, migration, and Islamic terrorism topples the agenda in Warsaw.

NATO is looked at since represents not only the most influential political actor in European security matters but also the most important link between the transatlantic partners. The United States urges the Europeans to more political and financial commitment in the field of defence policy.

We have the pleasure of inviting you to join our experts' panel debate for insights on NATO's Warsaw summit, European defence policy and transatlantic security commitments.

Organisation & Contact:

Christian Forstner, Hanns Seidel Foundation Brussels
+32-2-230-50-81, bruessel@hss.de, www.hss.de

Panos Tasiopoulos, WM CES
+32-2-300-80-19, pt@martenscentre.eu, www.martenscentre.eu



EINLADUNG

Die Hanns-Seidel-Stiftung, die Konrad-Adenauer-Stiftung und das Wilfried Martens Centre for European Studies laden Sie herzlich ein zu einer Diskussionsveranstaltung zum Thema:

Der NATO-Gipfel in Warschau und die Konsequenzen für die Europäische Sicherheit

Dienstag, 12. Juli 2016

19.00 Uhr bis 21.00 Uhr

Beginn Registrierung: 18.30 Uhr

Ort:

Vertretung des Freistaates Bayern bei der EU,
Rue Wiertz 77, 1000 Brüssel

Mit freundlicher Unterstützung der Vertretung
des Freistaates Bayern bei der EU



PROGRAMM

18.30 Uhr REGISTRIERUNG

19.00 Uhr BEGRÜSSUNG UND ERÖFFNUNG

Barbara SCHRETTNER

Leiterin der Vertretung des Freistaates
Bayern bei der Europäischen Union

Tomi HUHTANEN

Leiter, Wilfried Martens Centre for
European Studies

19.10 Uhr IMPULSREDEN

Generalleutnant Heinrich BRAUSS

Beigeordneter Generalsekretär für
Verteidigungspolitik und
Streitkräfteplanung, NATO

Dr. Reinhard BRANDL, MdB

Mitglied des Verteidigungsausschusses im
Deutschen Bundestag

19.40 Uhr PODIUMSDISKUSSION

Generalleutnant Heinrich BRAUSS

Dr. Reinhard BRANDL, MdB

Dr. Ian LESSER

Direktor, The German Marshall Fund of the
US, Brüssel

MODERATION

Charles de MARCILLY

Direktor Verbindungsstelle Brüssel,
Robert-Schuman-Stiftung

20.55 Uhr SCHLUSSWORT

Tina MERCEP

Europabüro der Konrad-Adenauer-Stiftung

21.00 Uhr ENDE DER VERANSTALTUNG
-EMPFANG-

Konferenzsprachen: Deutsch und Englisch
(Simultanverdolmetschung)

HINTERGRUND

Sicherheit in Europa ist wieder zum Thema geworden, Russland und internationaler Terrorismus haben dafür gesorgt. Der NATO-Gipfel am 8. und 9. Juli 2016 in Warschau analysiert die politischen Konsequenzen aus der neuen Sicherheitslage. Die Sorgen der osteuropäischen NATO-Staaten werden ernst genommen, die NATO verstärkt ihre vor-Ort-Präsenz. Die Doppelstrategie der NATO gegenüber Russland fußt auf einer Stärkung der eigenen Verteidigungskapazitäten bei gleichzeitiger Re-Vitalisierung des Dialogs mit Russland. Angesichts der offensichtlichen Vertrauenskrise in den Beziehungen zwischen dem Westen und Russland sind mit dem Praxistest dieser Doppelstrategie viele Fragezeichen verbunden. Neben den Herausforderungen im Osten stehen auch die Instabilitäten und Risiken im Süden mit fragilen Staaten, Bürgerkrieg, Migration und islamistischem Terrorismus auf der Tagesordnung in Warschau.

Die NATO ist Europas wichtigster sicherheitspolitischer Akteur und das entscheidende Bindeglied im transatlantischen Verhältnis. Die USA als maßgeblicher Bündnispartner fordern die Europäer zu mehr politischem und finanziellem Engagement in der Verteidigungspolitik auf.

Wir laden Sie ein, mit hochrangigen Entscheidungsträgern und Fachleuten einen genauen Blick auf die NATO-Strategie zu werfen.

Organisation & Kontakt:

Christian Forstner, Hanns-Seidel-Stiftung Brüssel
+32-2-230-50-81, bruessel@hss.de, www.hss.de

Panos Tasiopoulos, WM CES
+32-2-300-80-19, pt@martenscentre.eu, www.martenscentre.eu